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قیمت سکه و ارز ) به تومان(

تکذیب مداخله دست های پشت پرده در نزول بورس
همشهری

در یک ماه اخیر رســانه های حامی دولت با توســل به اخبار دروغ، 
علت ســقوط بورس پس از توافق هســته ای را توطئه دلواپسان و اقدام 
حقوقی ها اعلام کردند!اما همشهری در این باره نوشت: مدیرعامل بورس 
تهران شایعه دستکاری در بورس تهران توسط دست های پشت پرده را 
پس از پایان مذاکرات هسته ای تکذیب کرد و در عین حال از بازدید ۲۰ 
گروه از سرمایه گذاران خارجی از بورس تهران خبر داد.حسن قالیباف اصل 
مدیرعامل بورس تهران روز گذشــته در جریان یک نشســت خبري به 
تشــریح دلایل نزول بورس پرداخــت و در عین حال در مورد چگونگي 

حضور سرمایه گذاران خارجي در بورس توضیح داد.
قالیباف اصل در پاسخ به پرسش خبرنگاري که از او پرسید آیا پس از 
پایان مذاکرات هسته اي در برخي گروه ها با مداخله در بورس زمینه نزول 
بورس را فراهم کردند، گفت: شایعه مداخله دست ها ي خارج از بورس در 
بازار سهام را ما هم شنیدیم و به صورت جدي مورد بررسي قرار دادیم اما 
جمع بندي تخصصي ما این بود که نزول بورس ناشي از مداخله دست هاي 

خارج از بورس نبوده است.
مدیرعامــل بورس تهران دربــاره دلایل نزول بــورس توضیح داد: 
ابهام هایي که در حوزه ســهام پالایشگاه ها، تعیین خوراك پتروشیمي و 
قیمت گذاري گندله سنگ آهن وجود دارد بازار سهام را به هم ریخته است. 
اگر مي خواهیم سرمایه گذاران داخلي و خارجي به بورس اعتماد کنند باید 
در حوزه قوانین و فضاي کسب و کار شرکت ها ثبات و شفافیت ایجاد کنیم.
او اضافه کرد: قیمت ها را در بازار سهام نیرو هاي عرضه و تقاضا تعیین 
مي کنند، مطمئنا وضع فعلي ناشي از تحلیل بازار برمبناي فضاي فعلي 
اقتصاد، روند قیمت نفت و فلزات در بازار جهاني و سایر عوامل اقتصادي 

و غیراقتصادي است. 
درست است که اخبار مثبتي در ماه هاي اخیرمنتشر شده و اتفاقات 
خوبي افتاده است ولي بازار براي تحلیل اثر این رویداد ها برصنایع مختلف 
بورس به زمان بیشــتري نیاز دارد. او با بیان اینکه درشرایط فعلي بحث 
بي اعتمادي به بازار ســرمایه اصلا مطرح نیست، تأکیدکرد: همانطور که 
مي دانید وضع فعلي و رکود موجود فقط مربوط به بازار سرمایه نیست و 

سایر بازار ها هم در شرایط فعلي در رکود به سرمي برند.
یارانه ها حذف نمی شود تا اصولگرایان قدرت نگیرند!

آرمان
روزنامه حامی دولت،پشــت پرده عدم اقدام عاجل دولت دراصلاح 
پرداخت نقدی یارانه ها را اینگونه افشا کرد: یارانه نقدی تیرماه نیز همچون 
ماه های گذشــته با تاخیر 4 روزه به حساب سرپرستان خانوار واریز شد. 
بررســی دوره های زمانی پرداخت یارانه در دولت یازدهم نشان می دهد 
که در میان جابجایی های زمانی صورت گرفته در پرداخت یارانه ها دولت 

یک ماه یارانه به مردم بدهکار شده است. 
یارانه نقدی ابتدا در هفته اول هر ماه پرداخت می شــد، اما بعد ها به 
پانزدهم و سپس به بیستم هر ماه منتقل شد، اما با روی کار آمدن دولت 
یازدهم پرداخت یارانه نقدی نامنظم تر از قبل انجام شد تا اینکه حالا به 

بیست و هفتم هر ماه رسیده است. 
برخی علت پرداخت های لرزان یارانه ها از سوی دولت را حذف یارانه 
نقدی افراد می دانند، اما از ســویی دیگر برخی علت این اقدام را کمبود 
منابع مالی دولت دانسته و معتقدند دولت با تاخیر در پرداخت یارانه ها 
ســعی دارد بتواند تا پایان ســال یارانه یک یا دو ماه را پرداخت نکند تا 

بلکه کمبود منابع را جبران کند.
در همین ارتبــاط مهدی پازوکی در گفت وگو بــا آرمان می گوید: 
پرداخت نقدی یارانه ها در اقتصاد ایران به صرفه نیســت. ادامه این روند 
نتیجه ای جز به وجود آمدن فقر در بلند مدت برای افراد جامعه نخواهد 
داشــت. همچنین بخش زیادی از درآمدهای کشــور را از این طریق از 

دست خواهیم داد. 
پرداخت یارانه حداکثر باید به افراد تحت پوشش کمیته امداد خمینی 
و بهزیستی داده شود. یعنی به عبارت علمی تر حداکثر باید به سه دهک 

پایین جامعه یارانه پرداخت شود.
پازوکی می گوید: درحالی که دولت احمدی نژاد ربع قرن اقتصاد ایران 
را به عقب برده است، ادامه این روال از سوی دولت فعلی نمی تواند فایده ای 
برای جامعه ما داشته باشد. هرچند معتقدم دولت باید یارانه ها را حذف 
کند اما اکنون زمان آن نیست و باید در شهریور 1396 این اتفاق بیفتد. 
وی در ارتباط با علت حذف یارانه ها در شهریور 96 می گوید: با قدرت 
رسانه ای که در دست محافظه کاران هست این اقدام باعث می شود قدرت 
دوباره به دســت کسانی بیافتد که عاملان اجرای طرح پرداخت یارانه ها 
هســتند. بنابراین بهترین زمان برای حذف کل یارانه ها شهریور 1396 

است و این به نفع پیشرفت اقتصاد ایران است.
پازوکی می گوید: در شرایطی که 5 ماه از سال می گذرد به بودجه های 
عمرانی یک ریال تخفیف داده نشــده و این درحالی است که اکنون در 
مملکت دو حقوق پرداخت می شــود. متاسفانه این به نفع اقتصاد کشور 
نیســت، زیرا در هیچ کجای دنیا اقتصاد کشورها با پرداخت یارانه اداره 
نمی شود. تنها کاری که در حال حاضر باید دولت به آن اقدام کند، حذف 

طبقات پردرآمد برای پرداخت یارانه است.
برخورد تاسف بار دولت با صنایع لبنی است

قانون
قانــون درباره وضعیت صنایع لبنی نوشــت: در شــرایطی که بازار 
فرآورده های لبنی کشش افزایش قیمت ها را ندارد، دولت با پا در میانی 
تلاش می کند مشکلات صنعت شیر را از دامداران به سمت صنایع لبنی 

شیفت دهد. 
به عبارتی وقتی صنایع لبنی نمی توانند شیرخام را با قیمت مصوب 
بخرند، مسئولان با اهرم فشار قصد دارند کارخانه ها را مجبور به پذیرش 
قیمت مذکور کنند و با ارسال ناظرانی از سازمان حمایت، مانع از تخطی 
لبنیاتی ها شــوند. ســاده تر اینکه دولت، از طرفــی مانع افزایش قیمت 
محصولات نهایی لبنی در بازار شده و از سوی دیگر با تعیین کف قیمت، 

صنایع لبنی را در حصاری ناگریز محبوس می کند.
 اگرچه هنوز سازمان حمایت وارد عمل نشده و مسئولان همچنان بر 
نرخ مصوب اصرار دارند اما نحوه برخورد دولت در مواجهه با این صنعت 
بزرگ، کمی تاسف برانگیز است. به جرات می توان گفت صنعت لبنیات، 
یکی از رقابتی ترین صنایع کشــور اســت که بالغ بر 11۰۰ برند در این 

حوزه فعالیت می کنند. 
بنابراین تنوع محصول و عرضه وسیع فرآورده های لبنی می تواند برای 
مشتری آزادی انتخاب را به ارمغان آورد. آزادسازی قیمت در این صنعت، 
شاید به مذاق دولتی ها خوش نیاید و مسئولان همچنان دوست داشته 
باشند بر صنایع شیر احاطه داشته باشند اما اگر این اتفاق بیفتد، نظام 

عرضه و تقاضا سیر طبیعی و نرمال خود را طی خواهد کرد...
دخالت دولت در این بازار نه تنها مشکلی را حل نمی کند، بلکه باری 
اضافی بر دوش تولیدکنندگان و مصرف کنندگان است... گویا ترس دولت 
از رهاســازی قیمت فرآورده های لبنی، ریشه ای دارد که باید رد پای آن 
را در عدم سیاست گذاری مناسب و عدم اعتقاد و الزام به شرایط رقابتی 

بازار جست وجو کرد.

اقتصاددرآینهرسانهها
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918درهم

بیش از 120 دندان پزشــک، 
پزشک و روانشناس جهادی ذیل 
عنوان »گــروه جهادی منتظران 
ظهور« برای خدمت رسانی رایگان 
به مردم محروم، راهی روســتای 

ویژنان از توابع گیلانغرب شدند. 
بزرگ ترین  ظهــور«  »منتظران 
گروه جهادی تخصصی کشــور است 
که ســال گذشته در خراسان جنوبی 
شــگفتی آفرید و به شــهرت رسید، 
پارســال  جهــادی  دندان پزشــکان 
توانســتند در اردوی جهــادی یک 
هفته ای شان درخراسان جنوبی، بالغ بر 
1 میلیارد تومان خدمات دندان پزشکی 
را به صورت رایگان به محرومین ارائه 

کنند. 
ســاختمان تازه تاسیس پاسگاه 
ویژنان یکی از مراکز اســتقرار دندان 
پزشــکان جهادی است و عده زیادی 
از روستائیان برای دریافت نوبت صف 
کشیده اند. در اینجا بیش از 5۰ دندان 
بیماران  پزشک خانم مشغول درمان 
هســتند و به صورت چرخشی پشت 
یونیت های قابل حملی که از تهران به 
کرمانشاه آورده شده، قرار می گیرند. 

دکتر نگیــن ذکایی در حالی که 
مشــغول ترمیــم دندان یــک دختر 
روستایی است، می گوید: »برآوردمان 
این اســت که در این اردو ان شــاالله 
بتوانیم بیش از 5 هزار بیمار را درمان 
کنیم؛ هــر چند خودمــان می دانیم 
که کارهایمان در حکم یک چســب 
زخم اســت بر آلام مــردم محروم اما 
خوشحالیم که می توانیم لااقل خیال 
مردم منطقه را از مشــکلات دهان و 
دندان آســوده کنیم. در واقع آمده ایم 

تــا اخلاق و وجدان پزشــکی را برای 
خودمــان یادآوری کنیــم. بعضی از 
مــردم تصور می کنند مــا برای طی 
دوره آموزشی به این منطقه آمده ایم یا 
دستمزدی دریافت کرده ایم که صحیح 
نیست، البته از این برداشت ها ناراحت 

نمی شویم، چون به دنبال خدمتیم.«
آنچه در پاسگاه ویژنان حسابی به 
چشــم می آید، تنوع سلایق در میان 
بچه های دندانپزشــک است، انگار که 
همه ســلایق اجتماعی یک جا جمع 
شده باشد، دکتر نگین ذکایی با تایید 
این مســئله خاطرنشان می کند: »در 
گروه جهادی منتظران ظهور، سلایق 
مختلف اجتماعی و سیاسی دور همه 
جمع شــده اند، بســیاری از بچه های 
گروه دندانپزشــکی دانشگاه آزاد که 
در این اردو حاضر شده اند، تنها نقطه 
مشترکشان علاقه به خدمت رسانی به 

مردم محروم است.«
100 میلیون هزینه
 1 میلیارد خدمت

فضای محدود، ازدحام بیماران و 
جنب و جوش خبرنگاران کار را برای 
پزشــکان جهادی ســخت کرده. در 
نتیجه مسئول گروه جهادی منتظران 
ظهور پیشنهاد برگزاری یک کنفرانس 
خبری جمع و جور را در اتاق نگهبانی 
پاسگاه می پذیرد. دکتر جلال عادلی 
می گویــد: »گروه جهــادی منتظران 
ظهــور، نخســتین و بزرگترین گروه 
جهادی دندانپزشــکی در کشور است 
که فعالیت خود را از ســال 88 شروع 
کرد. در دانشگاه آزاد واحد دندانپزشکی 
اردوهــای تفریحی متعــددی برگزار 
می شود، اما بســیاری از آنها به دلیل 

اســتقبال نکــردن دانشــجویان لغو 
می شــود. امســال که برای برگزاری 
اردوی جهادی در دانشــگاه اطلاعیه 
صــادر کردیم، بیــش از 3۰۰ نفر از 
دانشجویان دندانپزشکی اعلام آمادگی 
کردند اما به دلیــل محدودیت توان، 
فقط 13۰ نفــر را با خودمان آوردیم. 
همه دانشــجویانی که در این اردو به 
همراه اســاتید و اعضای هیئت علمی 
شــرکت کرده اند ترم 1۲ به بالا یا در 

حال دفاع از پایان نامه شان هستند.«
مســئول گروه جهادی منتظران 
ظهور می افزاید: »در روستای ویژنان 
۲ درمانگاه تخصصــی ترمیمی، یک 
مرکز ایمپلنت، یک لابراتوار دندانسازی 
برای سالمندان و یک مرکز تخصصی 
جراحی و کشــیدن دندان راه اندازی 
کرده ایــم. علاوه بر این 1۰ پزشــک 
عمومی و متخصص زنان و زایمان در 
خانه بهداشت روستا بیماران را ویزیت 
می کنند. با توجه به شیوع خودکشی 
در این منطقه یک تیم روانشناسی هم 

همراه ماست. 
دندان پزشــکی هزینه های بالایی 
دارد و همین مســئله باعث می شود 
مردم مستضعف سال ها رنج و زحمت 
مشکلات دهان و دندان را تحمل کنند. 
هزینه برگزاری اردو رقمی نزدیک به 
1۰۰ میلیون تومان است که با کمک 
بسیج جامعه پزشــکی، هلال احمر، 
بســیج ســازندگی و ... تامین شده 
اســت. در مقابل برآوردمان این است 
که مجموع خدماتی که در بخش های 
ترمیمــی، ایمپلنت، دندان مصنوعی، 
جراحی و ... ارائه می کنیم، بالغ بر یک 

میلیارد تومان خواهد بود.«

میزبانی از مهمانان ناخوانده 
عراقی

آوازه خدمت رسانی گروه جهادی 
منتظران ظهور به آن سوی مرز غربی 
کشورمان هم رسیده و عراقی ها برای 
درمان دندان هایشــان با عبور از مرز 
خودشــان را به »ویژنان« رسانده اند. 
دکتر عادلی می گوید حضور عراقی های 
مرزنشــین گروه را غافلگیر و در عین 
حال بسیار خوشــحال کرد، پزشکان 
جهادی به آنها نیز خدمات رایگان ارائه 

می دهند، مثل هم وطنانشان. 
دکتــر  ایمپلنــت  بخــش  در 
سیدمحمدرضا سازور با سابقه عضویت 
۲۰ ســاله در هیئت علمی دانشــگاه 
به همراه شــاگردانش مشغول معاینه 
برای ســاخت  بیماران و قالب گیری 
ایمپلنت است. او درباره علت حضورش 
در این اردوی جهادی می گوید: »چند 
سال قبل مقام معظم رهبری گفتند به 
جای اینکه دانشجویان را به خارج از 
کشور ببرید، آنها را به مناطق محروم 
ببرید تا واقعیت ها را از نزدیک لمس 

کنند. 
من و شاگردانم در وجودمان عشق 
به مردم مقاوم مرزنشــین را احساس 
می کنیم به همین دلیل پیشرفته ترین 
و گرانترین درمان های دندانپزشــکی 
روز دنیا را برایشــان مهیــا کرده ایم 
تا ذره از دینمــان را به آنها ادا کرده 
باشیم. درمان دندان های مردم محروم 
باعث رهایی آنها از رنج مداوم و ارتقاء 
کیفیت زندگی آنها می شود. منطقه ای 
که در حال حاضر افتخار حضور در آن 
را داریم در جریان دفاع مقدس ســه 
بار توسط دشمن اشغال شده است و 

گیلانغرب دومین شهر مقاوم مملکت 
ماست، در واقع این اردوی جهادی یک 
اردوی راهیان نور هم هست. الحمدلله 
در نقطــه صفر مــرزی امنیت کامل 
برقرار اســت و ما به این مردم شریف 

افتخار می کنیم.
دکتر مهرنوش قبادی نیز با سابقه 
15 ســال عضویــت در هیئت علمی 
دانشــگاه خاطرنشان می کند:  »بیش 
از آنکه ما مردم محروم را خوشــحال 
کنیم، آنها باعث خوشحالی ما می شوند 
و بــه ما روحیه می بخشــند. احتمالا 
تصور شما این اســت که ما به مردم 
مرزنشین خدمت می کنیم اما باور من 
این است که این بیماران به روح امثال 
من خدمت می کنند. همواره از کودکی 
از خداوند می خواســتم چیزی به من 
بدهد که بتوانم به مردم خدمت کنم، 
15 سال است رویه ام همینطوری است 
و به درخواست درمان هیچ نیازمندی 

نه نمی گویم.«
100 دست دندان مصنوعی 

برای سالمندان روستا
خانه عالم روستا که در سال های 
قبل توسط گروه های جهادی عمرانی 
ساخته شده، در مدت برگزاری اردوی 
جهادی دندان پزشکان به مرکز ساخت 
دندان مصنوعی برای روستائیان تبدیل 
شــده است. در این جا دکتر امیرعلی 
منگلی، دکتر ذبیح الله محبی و دکتر 
غلامرضا ضیایی ســه نفر از اســاتید 
نامدار و شاخص عرصه دندان پزشکی به 
همراه دانشجویانشان مشغول ساخت 
دندان مصنوعی برای سالمندان روستا 

هستند.
منگلی می گوید: »احساس  دکتر 

کردم حق نــدارم همه عمر و توانم را 
برای خدمت به یک قشــر محدود در 
پایتخــت صرف کنــم و وظیفه دارم 
برای محرومیــن کاری کنم؛ هرچند 
کم و ناچیز. ان شالله طی یک هفته ای 
که در این روســتا مســتقر هســتیم 
1۰۰ دســت دنــدان مصنوعی برای 
ســالمندان می ســازیم که ارزش آن 
حداقل ۲۰۰میلیون تومان خواهد بود.«
دکتــر محبــی دربــاره حضور 
دوشادوش دانشــجویان و اساتید در 
یک اردوی جهادی خاطرنشان می کند: 
اتفــاق باعث افزایــش اعتماد  »این 
بــه نفس و انگیزه دانشــجویان برای 
فراگیری علم و دانش می شود؛ مهمتر 
از همه اینکه تعهد به جامعه و اخلاق 
پزشکی را در وجود دانشجویان نهادینه 

می کند.«
دکتــر ضیایی نیز می گوید: »این 
ســومین اردوی جهادی اســت که با 
همراهی همکاران عزیز و دانشجویان 
برگزار می شــود. امســال از همیشه 
خوشــحال ترم چون تقریبا در نقطه 
صفر مــرزی حاضــر شــده ایم و به 
می کنیم.  عزیز خدمت  مرزنشــینان 
نمی شود گفت عامل اصلی برانگیزنده 
در برگزاری اردو اساتید یا دانشجویان 
هستند، در واقع اساتید و دانشجویان از 
یکدیگر اثر متقابل می پذیرند، این اردو 
را با هم برگزار کردیم و نمی توانیم از 

هم تفکیک شویم.«
بیرون از لابراتوار ســاخت دندان 
مصنوعی یا همان خانه عالم، پیرمردی 
زیر لب چیزی زمزمه می کند، به زبان 
محلی مشغول دعا کردن برای پزشکان 

جهادی است.

فعالیت بیش از 120پزشک جهادی در مناطق محروم

کشاورزی  کمیسیون  رئیس 
مجلس گفت: عده ای خواســته 
»کشاورزی  جریان  ناخواسته  یا 
هراسی« را در کشور راه انداخته اند.

به گزارش مهر، عباس رجایی در 
مراسم رونمایی از محرك زیستی ویژه 
گندم )فلاویت( با بیان اینکه کشاورزی 
کشــور نیازمند تغییر رویکرد جدی 
اســت، اظهار داشــت: این مسئله با 
عزمی جدی امکان پذیر است، ضمن 
اینکه عده ای خواســته یا ناخواسته 
جریان »کشــاورزی هراســی« را در 

کشور راه اندازی کرده اند.
وی اضافه کرد: نتیجه راه اندازی 
جریان »کشــاورزی هراســی« این 
می شــود که ایران سرزمین مناسبی 
برای کشاورزی نیست و کشور تجارت 
اســت. به اعتقاد این افراد، ما قادر به 
صادرات محصولات کشاورزی نیستیم 
و بایــد از راه واردات نیازهای خود را 

تأمین کنیم که این دیدگاه بســیار 
خطرناکی است.

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب 
و منابع طبیعــی مجلس گفت: باید 
به این افراد اعلام کرد که اتفاقاً ایران 
کشوری بسیار مناسب برای کشاورزی 
اســت اما این کار باید از راه صحیح و 
درســت آن انجام شود؛ بدین ترتیب 
ما نه تنها قادریم غذای خود را تأمین 
کنیــم بلکه توانایــی تأمین نیازهای 
غذایی کشورهای همسایه را هم داریم.

رجایی با اشاره به اینکه در همین 
آب و خاك می توان تولید زیادی انجام 
داد و برای کشور ثروت آفرید، گفت: 
باید کاری کنیم که نمایندگان مجلس 
به جای اینکه بگویند کشاورزان افراد 
تحت پوشش کمیته امداد هستند و 
باید یارانه نقدی را به آنان داد، اعلام 
کنند کشاورزان تولیدکنندگان قوی 
و ثروتمند کشور هستند، ضمن اینکه 

این مسئله تحقق یافتنی و موضوعی 
دور از ذهن نیست.

وی با اشاره به سخنان برخی افراد 
مبنی بر اینکه ایران کشور بی آبی است 
و 9۲ درصد از آب کشــور در بخش 
کشــاورزی مصرف می شود، تصریح 
کرد: این مباحث فرمول هایی هستند 
که از آنها برای کشــاورزی هراســی 

استفاده می شود.

رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و 
منابع طبیعی مجلس شورای اسلامی 
با بیان اینکه طبق آمار وزارت نیرو در 
کشور حدود 18 درصد کمبود بارندگی 
داریم اظهار داشت: باید از وزارت نیرو 
که وظیفه تولید آب را دارد، پرســید 
برای تولید و استحصال آب های جدید 

چه اقداماتی انجام داده است؟
رجایی با بیان اینکه بنده 1۲ سال 
است در بخش کشاورزی فعال هستم، 
گفت: متأسفانه آمارهایی که امروز در 
حوزه کشاورزی به بنده ارائه می شود، 
با آمارهای 1۲ سال قبل هیچ تفاوتی 
ندارد و این نشان می دهد که وظایف 

به درستی انجام نشده است.
وی افزود: چند سال قبل قانونی 
تصویب شد که براساس آن، باید آب 
به صورت حجمی به کشاورزان تحویل 
داده می شد اما تعداد کشاورزانی که 
آب را به این صورت دریافت کرده اند، 

حتی به تعداد انگشــتان دســت هم 
نمی رســد، ضمن اینکه عــده ای به 
غلط همه مشــکلات آب کشور را به 
انداخته اند  گردن بخش کشــاورزی 
و همه مســئولان نیز این مســئله را 

باور کرده اند.
رئیس کمیسیون کشاورزی، آب و 
منابع طبیعی مجلس با اشاره به اینکه 
برخی اعلام می کنند مقصر خشــک 
شدن دریاچه ارومیه بخش کشاورزی 
کشور اســت، اضافه کرد: این مسئله 
صحت ندارد. این ما مسئولان بودیم 
که با تصمیم گیری های اشتباه باعث 

خشک شدن دریاچه شدیم.
رجایــی ضمن انتقــاد از واردات 
محصولاتی که مشــابه آنها در داخل 
کشور تولید می شود، توضیح داد: در 
ســال 139۲ حدود 36 هزار میلیارد 
تومان کالاهای کشــاورزی به کشور 
وارد شده که این واردات آسیب های 

جبران ناپذیری را به بخش کشاورزی و 
تولیدکنندگان ایرانی وارد کرده است.

وی تصریــح کــرد: بــه اعتقاد 
مــا، حداقل کالای کشــاورزی که با 
منابع فعلی می توان در کشــور تولید 
کــرد، 3۰۰ میلیون تن اســت و اگر 
زیرســاخت های جدیــدی در بخش 
ایجاد شــود میزان تولیدات به بالای 
میلیارد خواهد رســید؛ ضمن اینکه 
وزارت جهاد کشاورزی باید این مسائل 
را جدی بگیرد و برای آن هدف گذاری 

و برنامه ریزی کند.
رئیس کمیسیون کشاورزی، آب 
و منابع طبیعــی مجلس با تأکید بر 
اینکه کشاورزی یکی از پایه های های 
اصلی اقتصاد مقاومتی است، گفت: ما 
باید به کشاورزان کشور بپردازیم، در 
غیر این صورت در تحقق سیاست های 
اقتصاد مقاومتی و تأمین امنیت غذایی 

شکست می خوریم.

رئیس کمیسیون کشاورزی مجلس:

عده ای جریان کشاورزی هراسی در ایران راه انداخته اند

مدیرعامل شــرکت توزیع برق استان تهران نســبت به افزایش 
خاموشی ها پس از لغو تحریم ها هشدار داد.

سیدعلی بربند با اعلام اینکه هم اکنون بخش عمده ای از مصرف کنندگان برق 
در نواحی شــهر تهران صنایع و کارخانه ها هستند، تصریح کرد، در شرایط فعلی 

بیش از یک هزار و 5۰ مگاوات مصرف برق صنایع استان تهران است.
این مقام مسئول با بیان اینکه پیش بینی می شود با لغو تحریم ها پیک مصرف 
برق با افزایش قابل توجهی روبرو شود، اظهار داشت: سیاست  دولت در دوران پسا 
تحریم تزریق نقدینگی به فضای کسب و کار و به ویژه حوزه تولید و صنعت است 
و قطعا اجرای این سیاســت  منجر به رونق تولید در کشــور و به ویژه واحدهای 
صنعتی خواهد شد.وی با تاکید براینکه براساس برآورده های انجام شده پیش بینی 
می شود پیک مصرف برق صنایع استان تهران در دوران پسا تحریم  افزایشی 18 تا 
۲۰ درصدی را تجربه کند، بیان کرد: از این رو جهش مصرف برق صنایع استان 

تهران تا سقف یکهزار و 3۰۰ مگاوات دور از ذهن نیست.
بربنــد با بیان اینکه بــه منظور افزایــش تولید، انتقال و توزیــع برق باید 
زیرساخت های متعددی در سطح شبکه برق استان تهران تعریف و اجرایی شود، 
تبیین کرد: قطعا در کل استان های کشور به ویژه استان های صنعتی و شهرك های 
صنعتی باید این زیرساخت های جدید با صرف چندین میلیارد دلار سرمایه گذاری 

جدید توسعه یابد.
مدیرعامل شرکت توزیع برق استان تهران با اشاره به اینکه هم اکنون لایحه 
حمایت از صنعت برق توســط وزارت نیرو به مجلس شورای اسلامی ارسال شده 
است، تاکید کرد: با این وجود به منظور توسعه شبکه برق در سطح استان تهران 
تاکنون یک برنامه جامع تدوین و طرح های اولویت دار و استراتژیک هم اولویت بندی 
شده اند.وی با بیان اینکه در حال حاضر مهم ترین چالش پیش  روی صنعت برق 
ایران کمبود تخصیص منابع مالی اســت، گفت: دخل و خرج صنعت برق کشور 
جور نیست و صنعت برق به عنوان یک صنعت مادر و زیرساخت اصلی توسعه با 

مشکلات متعدد کسری منابع مالی دست و پنجه نرم می کند.
این مقام مســئول با اعلام اینکه چنانچه پروژه هــای اولویت دار صنعت برق 
در سطح اســتان تهران با تزریق منابع جدید مالی اجرایی نشود قطعا در دوران 
پســا تحریم  و شکوفایی صنایع با مشــکلات متعددی از جمله تامین پایدار برق 
و خاموشــی ها روبرو خواهیم شد، تصریح کرد: در دوران پسا تحریم  شبکه فعلی 
توزیع برق اســتان تهران پاسخگوی افزایش 18 تا ۲۰ درصدی رشد مصرف برق 
صنایع نخواهد بود. بربند با اشــاره به مشــکلات و بوروکراسی های رایج ماده 1۲ 
قانون رفع موانع تولید، اظهار داشت: به منظور اجرای این قانون تاکنون از صنعت 

برق کشور هیچ نظرخواهی نشده است.

مدیرعامل شرکت برق استان تهران:
پس از لغو تحریم ها

خاموشی های متعددی خواهیم داشت

رئیس انجمن قند و شــکر گفت: دولت هنــوز ریالی از 200 تومان 
مابه التفاوت در قیمت هر کیلو شکر را که متعهد شده بود، به تولیدکنندگان 

پرداخت نکرده است.
بهمن دانایی، در گفتگو با »نســیم« بیان داشت: سال ها در کشور ما مافیای 
شــکر حاکم بوده، در سال 85، دو و نیم میلیون تن با ارزانترین حالت یعنی ارز 
مرجع و تعرفه صفر وارد کشــور شــد در حالی که نیاز وارداتی مان در آن مقطع 

6۰۰ تا 7۰۰ هزار تن بود.
وی ادامه داد: واردات شــکر در سال های اخیر کمر تولید کننده را شکست، 
و در نهایت نیز هشــت کارخانه تولید داخل به دلیل همین واردات بی رویه بسته 

شده است.
دانایی تأکید کرد: در نهایت باتلاش های صورت گرفته از سوی آقای حجتی 
وزیر جهاد کشــاورزی امسال و تاکنون جلوی واردات بی رویه شکر به طور جدی 

گرفته شده است.
رئیس انجمن قند و شکر اضافه کرد: امیدواریم که این روند ادامه داشته باشد. 
هر چند پس از بستن ثبت سفارش ها فشارهای مافیایی زیادی برای از سرگیری 

مجدد واردات شکر بر روی وزارت وجود داشته است.
وی در رابطه با خبر منتشــر شــده در رابطه با واردات 9 هزار تن گفت: این 
رقم بسیار پایین و به اندازه مصرف یک روز مصرف مردم ایران است و این مقدار 

واردات نیز به تعاونی مرزنشینان تعلق دارد.
دانایی با بیان این که در حال حاضر بازار شــکر نیز در آرامش کامل به ســر 
می برد، گفت: تنها یک مشکل در حال حاضر وجود دارد و آن این است که سال 
گذشته قیمت شکر را دولت کیلویی ۲3۰۰ تومان تعیین کرد و بعد از تولیدکنندگان 
خواســت تا آنرا با قیمت ۲1۰۰ تومان به مصرف کننده بفروشند، و تقبل کردتا 

۲۰۰ تومان مابه التفاوت را به تولید کننده بپردازد.
وی اضافه کرد: با ارزانفروشــی سال گذشته تمامی کارخانه ها متضرر شدند. 
به طوری که از 36 کارخانه شــاید به تعداد انگشتان دست نیز کارخانه ای وجود 
نداشته باشد که موفق به کسب سود اندکی شده باشد. بقیه سقوط بسیار زیادی 

از جهت قیمت سهام داشته اند.
دانایی تصریح کرد: متأســفانه هنوز ریالی از آن ۲۰۰ تومان مابه التفاوتی که 
دولت متعهد شده بود به تولیدکننده پرداخت کند، چیزی به دست ما نرسیده است.
وی گفت: ما پیگیری های زیادی کرده و نامه نگاری زیادی هم داشــته ایم اما 
جوابی نگرفته ایم و به نظر می رســد که این موضوع مربوط به مشــکل نقدینگی 

دولت باشد.
دانایی اضافه کرد: در حقیقت پول تولیدکننده شکر و قند در دولت خوابیده 
اســت و همین باعث شده تا کارخانه ها مجبور باشند از بانک ها استقراض کنند، 

و به نوعی مجبورند یک چهارم آن ۲۰۰ تومان هم به بانک ها کارمزد بدهند.
رئیس انجمن قند و شکر عنوان کرد: ما در بخش تولید از عملکرد آقای حجتی 
بســیار راضی هســتیم اما این گلایه را از بخش بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی 
داریم که اگر نمی توانســتند این مابه التفــاوت را پرداخت کنند، پس چرا قیمت 

محصولات ما را دو تکه کردند.
وی مصرف شــکر در کشور را 19۰۰ تا دو میلیون تن دانست و بیان داشت: 
امیدواریم که امسال یک میلیون و 4۰۰ هزار تن تولید را رد کنیم. البته مصرف 
شکر در کشور طی یکی دو سال گذشته بسیار کاهش یافته که یکی از دلایلش 

به خاطر بحث های پزشکی و سلامت است.
دانایی اظهار داشت: از دیگر دلایل کم مصرف شدن شکر، کاهش قدرت خرید 
مردم و دلیل دیگر نیز رکودی اســت که بر صنایع کشــور حاکم شده، مشتریان 
بزرگ شکر، شــیرینی و شکلات و همچنین نوشابه است که متأسفانه به دلایل 
رکود صادراتشان به شدت افت کرده است. فروش داخلی اینها نیز با چالش روبه رو 
است. وی در پایان خاطرنشان کرد: ما همیشه این موضوع را تأکید می کردیم که 
شکر چیزی نیست که به خاطر آن ارز را خارج کرده و این محصول را واردکشور 
نماییم، زیرا از آن طرف مجبوریم که میلیاردها دلار خرج سلامتی مردم بکنیم.

با گذشت یک سال
دولت هنوز ریالی از تعهدات خود 

درباره قیمت شکر را نداده است

تسلیت
همکار محترم جناب آقای حاج محمد داوودی

مصیبت درگذشت همشــیره گرامیتان را تسلیت عرض نموده 
و از خداونــد متعال برای آن مرحومه غفران و رحمت واســعه 
الهی و برای شــما و دیگر بازماندگان محترم صبر و اجر مسئلت 

می نمائیم.
سرپرست، مدیران و کارکنان مؤسسه کیهان

شــرکت  مــل  مدیرعا
ما  گفت:  کشور  فرودگاه های 
در زمان تحریم ها منتظر نتایج 
توافق نماندیم و تمام تجهیزات 
فرودگاهی به جــز رادارها را 
جهان  برندهای  بهتریــن  از 

خریداری کردیم.
رحمت الله مه آبــادی در یک 
نشســت خبری درپاسخ به سؤال 
خبرنگار کیهان که پرســید پس 
از توافــق وین کــدام تجهیزات 
را  شــده  تحریــم  فرودگاهــی 
خریــداری کرده ایــد اظهار کرد: 
تجهیــزات  پیشــرفته ترین  مــا 
فرودگاهــی را از بهتریــن برندها 
خریداری  مدیریتی مــان  توان  با 
کردیم و به اتفاقاتی که در مذاکرات 
می افتاد، دل نبســتیم. با دانش و 
توان خــود بعضی تجهیزات را در 
داخل ســاختیم. مهم ترین ابزارها 
و سیستم های امنیتی را از بهترین 
برندها خریــداری کردیم و به جز 
رادار، همــه تجهیــزات را تأمین 

کردیــم. البته تحریم مشــکلات 
زیــادی را برای مــا بوجود آورده 

است.
وی با بیان اینکه هیچ دولتی 
در حمل و نقل هوایی موفق نبوده 
است گفت: دو غفلت بزرگ تاریخی 
داشــته ایم  هوانوردی  در صنعت 
که یکی منابع انســانی و دیگری 
خدمت رسانی به مردم بوده است.

فرودگاهی  شرکت  مدیرعامل 
کشــور افزود: غفلــت اول ما را با 
بحران مدیریت و نیروی انســانی 
کارآمد مواجه کــرده و به دنبال 
برون رفــت  از غفلت دوم و بهبود 

خدمات رسانی به مردم هستیم.
هزینه هایی  دربــاره  مه آبادی 
که برای تجهیز فرودگاه ها صورت 
خواهد گرفت گفت: ۲5۰ میلیارد 
کمک  تجهیــزات  بــرای  تومان 
ناوبــری، ارتباطی و راداری، 39۰ 
میلیــارد تومان بــرای 6۰ طرح 
توســعه و بهســازی فرودگاهی و 
13۰ میلیارد تومان برای تجهیزات 

فرودگاهی اختصاص داده شــده 
است.

ضعیــت  و ه  ر بــا ر د ی  و
خدمات رســانی فرودگاه ها اظهار 
کرد: فرودگاه های امام)ره(، مهر آباد 
و مشــهد و مرکــز اســتان ها در 
شرایط زرد قرار دارند که با ادامه 
بی توجهــی به وضعیــت آنها به 
شــرایط قرمز می رسند. مه آبادی 

وضعیت فرودگاه هــای اقماری را 
سبز دانســت و ادمه داد: فرودگاه 
امــام)ره( تنها فرودگاه ســودآور 

کشور است.
وی با بیان اینکه خدمات رسانی 
به حجاج در فرودگاه امام)ره( بهبود 
پیدا کرده افزود: 1/5 میلیارد تومان 
برای افزایش 1۲۰۰ متری ترمینال 
فرودگاه امام)ره( هزینه شده است.

مدیرعامل شرکت فرودگاه های 
کشور با اشاره به رشد 9۰ درصدی 
پروازهای عبوری از آسمان ایران 
ادامه داد:  البته دیگر رشدی نداریم 
و این رشد منفی شده و پیش بینی 

می کنیم به کمتر از نصف برسد.
پروازهای  تعــداد  مه آبــادی 
عبوری از آســمان ایران را 95۰ 
پــرواز اعــلام کرد و افــزود: کل 

و  بین المللی  داخلــی،  پروازهای 
عبوری در ۲4 ســاعت به 17۰۰ 
مورد می رســد. وی دلیل کاهش 
پروازهای عبوری از آسمان ایران را 
اقدامات ترکیه در مقابله با داعش و 
دیگر مخالفان سیاسی این کشور 

اعلام کرد.
مه آبادی با بیان اینکه ایرلاین ها 
65۰ میلیــارد تومان به شــرکت 
فرودگاه های کشور بدهکارند گفت: 
برخی شــرکت ها بدهــی خود را 
پرداخــت نمی کنند امــا تجارت 

بیرونی دارند.
معاون  باقریــان  همچنیــن 
نظارت شــرکت  و  برنامه ریــزی 
فرودگاه های کشور در پاسخ به این 
سؤال که چرا با ایجاد یک مشکل 
در باند فرودگاه امــام، پروازهای 
این فرودگاه برای یکی دو ساعت 
متوقف شد گفت: امکان استفاده 
از باند اضطراری وجود نداشت این 
اتفاق برای اولین بار در 1۰ ســال 

گذشته رخ داده است.

مدیرعامل شرکت فرودگاه های کشور در پاسخ به سؤال کیهان:

رفع نیازهای فرودگاهی ربطی به توافق نداشت

یک شرکت معتبر تولید کننده نرم افزارهای ضد ویروس با اعلام 
شناسایی بیش از 290 هزار  برنامه بدافزار، اظهار داشت که خدمات 

بانکداری موبایلی هدف اصلی هکرها هستند.
به گزارش باشگاه خبرنگاران، شرکت روسی کاسپرسکای در گزارش 
امنیتی خود از سه ماهه دوم سال ۲۰15 به مرور مهم ترین و برجسته ترین 

رویدادهای امنیتی و تهدیدات سایبری در این دوره پرداخت.
براساس این گزارش منبع 51 درصد از تهدیدات اینترنتی که در این 
دوره به وسیله محصولات کاسپرسکای شناسایی و مسدود شدند به روسیه 
برمی گردد. همچنین آمریکا، هلند، آلمان، فرانسه، جزایر ویرجین، اوکراین، 
سنگاپور، انگلیس و چین نیز به  ترتیب منبع بالاترین میزان انتشار تهدیدات 

سایبری در این دوره بودند.
 طبق این بررسی در فصل دوم سال ۲۰15 یک میلیون بسته بدافزاری 
موبایلی یعنی 7 برابر بیشتر از سه ماهه قبل از آن شناسایی شده است.

حملات سازمان یافته با اهداف مالی
 کاسپرســکای در سه ماهه نخســت ۲۰15 حدود 5 میلیون و 9۰۰ 
هزار مورد حمله بدافزاری را برای سرقت دارایی کاربران از طریق خدمات 
بانکی آنلاین ثبت کرده اســت که این رقم حدود 8۰۰ هزار مورد کمتر 

از فصل پیشین است. 
تهدیــدات مالی به بدافزارهای بانکی محدود نمی شــود. بدافزارهای 
بانکــی 83 درصد از مجمــوع تهدیدات علیه خدمــات مالی و بانکی را 
تشکیل می دهند، درحالی که 9 درصد از حملات مالی شامل بدافزارهای 
استخراج بیت کوین )نوعی سیســتم پرداخت و پول دیجیتال نو ظهور( 

می شود؛ بدافزارهایی که با اشغال منابع سیستمی کاربران واحد پول مجازی 
بیت کوین تولید می کنند. ابزار سرقت کیف پول بیت کوینی نیز 6 درصد 
از مجموع تهدیدات مالی را در سه ماهه دوم سال ۲۰15 تشکیل داده اند.

گفتنی اســت، تلاش سوء استفاده کنندگان از داده های حاوی ارزش 
در فضای مجازی تنها یک روی سکه و سهل انگاری مسئولان حوزه های 

مالی و امنیتی روی دیگر سکه است.
پیش از این به واســطه برخــی انحصارگرایی ها در حوزه انفورماتیک 
کشــور، مجموعه ای از نرم افزارهای موبایلی بخشــی از بانک های کشور 
در انحصار برخی شــرکت های داده پردازی تهیه شــده که سرورهای آن 
در خارج از کشور واقع است. مدیران این شرکت ها هم اکنون به واسطه 
ثبت شرکت در خارج به موازات تشکیلات داخل کشور، عملا پروژه های 
تهیه و پشــتیبانی برخی از موبایل بانک های کشور را در خارج از مرزها 

انجام می دهد.
جالب توجه است که بدانیم برخی مدیران موسس شرکت های مذکور 
از کلان ســرمایه داران حامی فتنه 88 بوده انــد و هم اکنون از همکاران 
شــرکت های نرم افزاری بزرگی همچون اپل و مایکروســافت و گوگل به 

شمار می روند.
 حتــی تصور ثــروت حاصل از فروش بخشــی از داده های بانکداری 
کشــورمان از طریق نرم افزارهای موبایلی و خــلا امنیتی حاصل از آن 
تکان دهنده اســت. با این حال تاکنون پیگیری های کیهان برای اطلاع از 
نحوه تعامل بانک مرکزی و شرکت های تابعه آن با مدیران شرکت مذکور 

و احیانا قطع رابطه با آنها، نتیجه نداده است.

یک شرکت تولید کننده نرم افزارهای ضد ویروسی:

خدمات بانکداری موبایلی هدف اصلی هکرها است

یک خبرگزاری حامی دولت حسن روحانی تصریح کرد دولت 
باید تصمیمات اشتباه اقتصادی خود را اصلاح کند.

خبرگزاری ایسنا از قول یک کارشناس اقتصادی نوشت: مشکل اقتصاد 
ایران فقط طیب نیا نیست، اگر چه هر کس که سمتی را قبول می کند باید 
تمامی عواقب آن را نیز بپذیرد و لازم است به آنچه که اعتقاد دارد عمل کند.

وی با تاکید بر اینکه نباید تمام تصمیمات اشتباه به اسم وزیر اقتصاد 
تمام شــود، عنوان کرد: فکر می کنم به جای آنکه طیب نیا را زیر ســوال 

ببریم لازم است به تمام سیاست های دولت توجه کنیم.
این اقتصاددان اتخاذ سیاست های اقتصادی بی ثبات را از عوامل بحرا ن زا 
دانست و افزود: لازم است دولت سیاست  جدیدی در زمینه اقتصادی در 

پیش گرفته و تصمیمات خود را اصلاح کند.
به گفته یوسفی دولت لازم است سیاست های توسعه  ای در پیش بگیرد 

و عوامل اصلی در توسعه نیز رونق صنعت و کشاورزی است.
وی با اشاره به اینکه در پیش گرفتن سیاست های اشتباه باعث تکرار 
بحران های گذشته  در اقتصاد می شود، خاطرنشان کرد: رشد اقتصادی تنها 
نشان دهنده افزایش درآمد ناخالص داخلی است، ولی افزایش این شاخص 
می تواند مثبت یا منفی باشد. این اقتصاددان تصریح کرد: هر رشدی نباید 
مثبت ارزیابی شود و این برداشت بسیار خطرناك و غلطی در اقتصاد ایران 
اســت، لازم است رشــد خوب با توجه به صنعت و کشاورزی و از طریق 
ارتقاء کارایی و بهره وری و ایجاد اشتغال به دست آید نه با افزایش واردات 

یا فعالیت های تجاری و مسکن.

خبرگزاری ایسنا:

دولت تصمیمات اشتباه اقتصادی خود را 
اصلاح کند


